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Geachte heer J 1 
Uw brief 

Naar aanleiding van uw brief van 31 maart 2010, kenmerk 10.018/AC/avd, RISEN 
laat ik u, mede namens de minister van LNV, het volgende weten. Correspondentie uitsiuitend 

richten aan het retouradres 

met vermelding van de datum 
De minister van LNV en ik delen uw zorg en hebben derhalve de adviezen en het kenmerk van deze 
voortvloeiend uit het RIVM deskundigenberaad van 8 april 2010 (zie bijlage 1)ter brief. 
harte genomen. 

De deskundigen benadrukken dat het gebruik van antibiotica in de veehouderij 
drastisch en op korte termijn moet worden teruggebracht. De minister van LNV 
heeft het initiatief voor het terugdringen van het antibioticagebruik in de 
veehouderij. De minister van LNV en ik zijn van mening dat de verdergaande 
steppen moeten resulteren in tenminste een halvering van het gebruik in drie jaar 
tijd. Bovenstaande neemt niet weg dat ook voor de jaren ná 2013 heldere 
doelstellingen nodig zijn. Terecht constateert het deskundigenberaad dat wij hier 
te maken hebben met een internationaal probleem dat ook op internationaal 
niveau moet worden aangekaart. 

De deskundigen concluderen dat er lacunes zijn in de kennis met betrekking tot de 
Extended Spectrum Béta Lactamase-problematiek. Bijvoorbeeld is het niet goed 
bekend hoe de verspreiding van ESBL-producerende bacteriën bij de mens 
plaatsvindt. Derhalve adviseren de deskundigen een nadere beoordeling vanuit 
verschillende perspectieven; humaan-medisch, veterinair en milieu. De ministeries 
van LNV en VWS zijn momenteel een adviesaanvraag aan de Gezondheidsraad 
aan het uitwerken. ; 

Gelet op de vele vraagtekens omtrent de ESBL-problematiek adviseren de 
deskundigen het in kaart brengen van onderzoeksprioriteiten. Dit is ook een 
aandachtspunt voor de verwachte adviesaanvraag aan de Gezondheidsraad. 

De deskundigen geven verder aan dat het geen zin heeft het eten van kippenvlees 
te ontraden, Adviezen ten aanzien van de hygiënische bereiding van vlees en 
vleesproducten blijven onverminderd van kracht. Het Centrum 
infectieziektenbestrijding van het RIVM heeft informatie voor het publiek 
beschikbaar gesteld op de website van het RIVM, 
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Deze informatie heeft vooral betrekking op hygiénemaatregelen voor 

levensmiddelen en antibioticagebruik bij de mens. 

Met het overnemen van deze adviezen beoogen de minister van LNV en ik de 

volksgezondheidsrisico’s van antibioticagebruik in de veehoudertj tot 

aanvaardbare proporties terug te brengen. 

Wij vinden het belangrijk om het risico op het ontstaan van antibioticumresistentie 

in de veehouderij tot een minimum terug te brengen. Dat betekent dat antibiotica 

in de veehouderij slechts gericht en zeer terughoudend toegepast zouden mogen 

worden en uitsluitend in situaties waarin toepassing ervan daadwerkelijk nodig is. 

In dat licht willen wij dat het besef in de primaire houderij toeneemt dat de 

ruimhartige en op kostprijsreductie gerichte toepassing van antibiotica 

maatschappelijk gezien niet langer acceptabel is. De actieve ondersteuning door 

afnemers van primaire producten zoals retail, horeca en catering kan een 

belangrijke aanvulling zijn op ons streven. 

Een ketenaanpak is in onze ogen zeer belangrijk. Wij leggen de problematiek 

daarom uitdrukkelijk niet alléén bij supermarkten en consumenten. Het ministerie 

van LNV heeft daarorn het antibioticumgebruik aan de orde gesteld in het Platform 

Verduurzaming Voedsel. Ik ga er vanuit dat ook de laatste schakels op weg naar 

de consument sturingsmogelijkheden hebben om antibioticumgebruik te 

verminderen. Wij hebben er vertrouwen in dat de ketenaanpak op deze manier 

een herkenbare bijdrage kan leveren aan de maatschappelijke wens om het 

antibioticumgebruik te verminderen. De minister van LNV zal in het nog te 

plannen gesprek met uw voorzitter dhr Boer, de rol willen bespreken die het CBL 

en haar leden daarin kunnen spelen. 

Ik vertrouw erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

Met vriendelijke groet, 

de Minister van Volksgezondheid, 

Welzijn en Sport, 

Directie Voeding, 

Gezondheidsbescherming 

en Preventie 

Ons kenmerk 
VGP/VC 3002174 

Pagina 2 van 2


